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*

*Stoupaj²c² ĥivotn² ¼roveŝ pţesvœdńuje pacienty, 
ĥe je moĥn® i nemoci pohybov®ho syst®mu  

ţeģit a pţ²padnœ i vyl®ńit ăz§zrańnou pilulkouò. 

*Fyzicky pracuje st§le menģ² ń§st lid²  

*Na vlastn² pohybov® a rehabilitańn² aktivity 
nen² ńas. 

*Odborn§ l®kaţsk§ vyģetţen² se odkl§daj² a nebo 
z rūznĶch dūvodū nejsou provedena vńas. 



*

*Alespoŝ hrub® rozdœlen² na z§nœtliv®, 
degenerativn² a poruchy vĶmœny l§tkov® 

*Tlak internetu, reklamy obchodn²kū a vĶrobcū 
rūznĶch doplŝkū velmi ovlivŝuj² pacienta 

*Pacient vģak neum² posoudit, zda jeho choroba 
nen² jin§ nebo dokonce z jin®ho l®kaţsk®ho 

oboru 

 

 



*

*Po zmœnœ politick®ho syst®mu zańalo mnoho 
pacientū zakl§dat sdruĥen² a rūzn® typy 

pacientskĶch organizac² 

*Pokud l®kaţi spolupracovali s pacienty, mœly 
pacientsk® organizace ¼spœchy v ţeģen² ţady 

probl®mū 

*Pozdœji se zańala prosazovat snaha, aby si 
probl®my ţeģili pacienti sami 



*

*Nov® a st§le pţibĶvaj²c² z§konn® a niĥģ² pţedpisy 
st§le v²ce komplikuj² pr§ci l®kaţū 

*Pacienti nest²haj² reagovat na rūzn§ nœkdy aĥ 
protichūdn§ doporuńen² a tak radœji nedœlaj² nic 

*Pro vœtģinu chorob pohybov®ho syst®mu to znamen§ 
nevratn® zhorģen² zdravotn²ho stavu pacienta 

*V mnoha pţ²padech se pacienti dokonce pţesouvaj² 
do invalidn²ch dūchodū dţ²ve neĥ zańnou bĶt l®ńeni 



*

*N§klady nejsou menģ² pţi pozdœjģ²m zah§jen² 
l®ńby, ale naopak l®ńba je sloĥitœjģ² a tedy i 

draĥģ². 

*Chyb² rehabilitace, rekondice a svoji ¼lohu 
vĥdy hr§ly i l§znœ. U n§s maj² tradici nœkolika 

stolet² a rovnœĥ jejich hust§ s²ũ umoĥŝovala 

specializace podle chorob.  

*Je naprostĶ nedostatek edukac² pro pacienty. 



*

*NovĶ obńanskĶ z§kon pţin§ģ² dalģ² komplikace 
do pacientskĶch organizac²  

*Je tedy nutn® pomoci pacientūm vytv§ţet nov® 
ăspolkyò, kter® budou schopny plnit nov® 

poĥadavky vyplĶvaj²c² z novĶch l®ńebnĶch 

metod  

*Je nutn® zaveden² edukac² pacientū na vyģģ² 
¼rovni neĥ je dosud. Pţ²kladem mūĥe bĶt APO 

zajiģũovan§ AIFP 



*

*Zaveden² vńasn® a vhodn® l®ńby pacienta je 
plnœ v rukou l®kaţe 

*Je to pţedpoklad pro kaĥd®ho l®kaţe, aby byl 
¼spœģnĶ 

*ĒspœģnĶ l®kaţ je ochoten spolupracovat s 
pacienty a jejich organizacemi  

*VĶsledkem spolupr§ce je zase vńasn§ a vhodn§ 
l®ńba  a kruh se uzav²r§ 



*

*Pacienti nejsou proti zlepģov§n² l®ńebn® p®ńe  

*Nemocnice a dalģ² ¼stavy vģak nœkdy 
nepostupuj² tak jak by se na podnikatelskĶ 

subjekt sluģelo 

*Asi je to snaha bĶt l®pe vybaven neĥ je ¼stav 
sousedn². Moĥn§, ĥe by bylo vĶhodnœjģ² se 

sousedem spolupracovat  



*

*Ministerstvo by mœlo od pacientū, l®kaţū, 
l®ńebnĶch a rehabilitańn²ch instituc² z²sk§vat 
pohled na sv® rozhodnut², pţedpisy a celkovĶ 
stav zdravotnictv² v naģ² zemi 

*Rychl® stţ²d§n² veden² vģak v posledn²ch letech 
znamenalo pţibrzdœn² rozumn®ho rozvoje 
zdravotnictv² 

*Bude tedy hodnœ z§leĥet na novĶch kroc²ch 
vrcholnĶch org§nū pro zlepģen² vńasn® a ¼ńeln® 
l®ńebn® p®ńe  



*

*Pohled pacienta na projedn§vanou 
problematiku se bude vĥdy trochu liģit od 

l®kaţū a zdravotn²kū 

*Dūvodem je pohled z ădruh®ò strany a tak® 
proto, ĥe pacient zpravidla nem§ znalost 

choroby 

*Z§vœrem bych r§d poĥ§dal l®kaţe a vģechny 
zdravotn²ky, aby pochopili, ĥe i oni jsou obńas 

pacienty  


